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 ROMANIA 
JUDETUL TIMIS 
MUNICIPIUL TIMISOARA 
CONSILIUL LOCAL 
 

PROCES - VERBAL 
Încheiat astăzi 05.10.2021 cu ocazia şedinţei extraordinare a 

Consiliului Local al Municipiului Timişoara 
 

Preşedinte de şedinţă –dl. RĂZVAN NEGRIȘANU 
Din cei 27 de consilieri au fost prezenţi 27 
Din  partea executivului participă: domnul primar Dominic Fritz, dl. 
viceprimar Tabără Amânar Cosmin Gabriel, domnul viceprimar Ruben 
Lațcău și dl. Secretar General Caius Șuli 
 

Sedinta a fost convocata prin DISPOZIŢIA nr. 1690/ din  04.10.2021 
  

      Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de oportunitate, a modalităţii 
de gestiune a serviciului public de alimentare cu energie termică din 
municipiul Timișoara, a Regulamentului Serviciului public de alimentare cu 
energie termică a Municipiului Timișoara, a Caietului de sarcini, precum şi a 
încheierii contractului de delegare a gestiunii serviciului. 
 
DL. NEGRIȘANU:  Începem ședința de astăzi. Pentru ședința de consiliu local 
convocată de îndată avem un singur punct pe ordinea de zi și am să supun la vot 
aprobarea ordinii de zi. D-na Iliescu doriți să luați cuvântul înainte sau după vot? 
D-NA ILIESCU:  Bună ziua tuturor, înainte dacă se poate. Eu am o mare 
rugăminte pe de o parte și pe de altă parte și o întrebare. Din punctul meu de 
vedere proiectul care este singurul de altfel înscris astăzi pe ordinea de zi nu 
îndeplinește condițiile legale pentru convocarea de îndată. Și aș vrea să vă 
reamintesc, am să motivez puțin punctul meu de vedere, că noi am prelungit 
contractul cu Colterm până în 30 noiembrie, pe 3 luni de zile și totodată, conform 
legii, chiar odată cu împlinirea contractului, Colterm-ul are obligația legală de a 
asigura seriviciile încă 90 de zile după, ceea ce înseamnă în practic că avem 
contractul vechi valabil până în februarie 2022. Luând în considerare aceste 
aspecte, eu nu văd care este urgența convocării de îndată, în condițiile în care, după 
cum foarte bine ați văzut, materialele care ne-au fost transmise sunt extrem de 
voluminoase. Avem un volum de aproape 900 de pagini. Pe de altă parte aș vrea să 
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încerc și un răspuns la această întrebare, iar dacă greșesc aș vrea să fiu corectată. 
Am observat faptul că avizul Consiliului Concurenței a fost dat acum o lună de 
zile. Dat fiind faptul că s-a primit avizul de acum o lună, nu înțeleg de ce nu a 
apărut acest proiect pe masa consilierilor din timp. Singurul raționament, care este 
total greșit, dar pe care îl găsesc eu, este tocmai imposibilitatea consilierilor locali 
de a face amendamente. Cred că decidenții din primărie s-au încurcat puțin în 
procedură. De ce spun lucrul acesta? Gândiți-vă că orice amendament am fi făcut 
la această documentație, pe contract spre exemplu, ar fi generat modificări pe 
contract și automat avizul dat de Consiliul Concurenței nu ar mai fi fost valabi, 
deci ar fi trebuit reluată procedura. Din punctul meu de vedere, aceste documente 
trebuiau să vină pentru aprobare, pe masa consilierilor locali și abia după aceea 
soicitat avizul Consiliului Concurenței. Deci înainte să votăm ordinea de zi de 
astăzi, aș vrea niște răspunsuri privitoare la aspectele pe care le-am sesizat, iar 
rugămintea mea către voi toți ar fi fost să amânăm și să-l rugăm pe dl. Primar să 
convoace din timp un alt plen, pentru a avea timp la dispoziție să studiem 
amănunțit documentele care ne-au fost comunicate. Mulțumesc frumos.  
DL. PRIMAR:  Bună ziua! Bineînțeles că este o întrebare foarte pertinentă și aș 
vrea să spun puțin despre contextul acestui proiect de hotărâre și sper că la sfârșit 
veți și înțelege de ce eu cred că este într-adevăr urgent să-l votăm astăzi. Noi am 
prelungit inițial acest contract de delegare care a expirat la începutul acestui an, pe 
3 luni. Nu am reușit să obținem avizul Consiliului Concurenței în acest timp. Eu 
personal m-am deplasat la București, m-am întâlnit cu președintele Consiliului 
Concurenței pentru o discuție, să discutăm anumite detalii. Ei atunci deja mi-au 
spus că ar prefera să fie pe 5 ani nu pe 10 ani și totuși și după aceea a mai durat 
câteva luni până când am primit avizul și am putut să finalizăm toate detaliile. A 
fost o bună parte din muncă pentru care vreau să și mulțumesc. Cred că sunt unii 
cu noi, a fost o echipă multidisciplinară, cu oamenii din Colterm, din Primărie, dar 
și susținut de firma de avocatură, firma pe care noi am angajat-o. A fost o muncă 
foarte minuțioasă pentru cele două contracte de concesiune. Eu nu mai pot să 
înțeleg care a fost raționamentul de atunci, dar vă explic foarte pe scurt că 
problema în care ne-am împotmolit nu a fost neapărat contractul de delegare a 
serviciilor, care a fost pe 5 ani, ci atunci s-au făcut încă două contracte de 
concesiune pentru anumite bunuri, pe 49 de ani ceea ce a însemnat că au existat 
defapt trei contracte diferite, iar noi acum pentru un nou contract de delegare ar fi 
trebuit cumva să ținem cont și de contractele de concesiune, unde într- adevăr și 
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Consiliul Concurenței a spus că dacă deja ați concesionat Sacet-ul pe 49 de ani, nu 
pușcă asta cu un contract de delegare pe 5 ani. Asta a fost nevoie acum, să unim 
acele 3 contracte și pentru asta iarăși a fost nevoie, pentru că e vorba de concesiune 
de bunuri, să ne uităm bun cu bun care este situația juridică a acestor bunuri. 
Această muncă a durat câteva luni și mă bucur foarte mult că în sfârșit am ajuns la 
o concluzie care poate fi astăzi votată de Consiliul Local și de AGA. Deci acesta 
este motivul pentru care suntem acum în luna octombrie și nu am reușit mai 
devreme. Ce este foarte important este de ce nu putem aștepta încă câteva 
săptămâni sau luni, chit că compania Colterm chiar și cu prelungirea până în 
noiembrie ar avea obligația, chiar și fără contract de a presta serviciile până în 
februarie, pentru că degeaba este obligația contractuală a companiei Colterm dacă 
ea nu poate să presteze aceste servicii, pentru că și Colterm depinde de alți 
furnizori și aici vorbesc despre contextul creșterilor prețurilor de gaz și de cărbune 
și pe tema gazului situația este dramatică, pe piața globală, pe piața europeană, dar 
și în România deci prețurile față de anul trecut sunt de patru ori mai mari și noi 
încă nu știm cine și cum va plăti această factură de gaz și ce așteaptă compania 
Colterm pentru a putea produce agentul termic pentru Timișoara. Această situație 
este incredibil de dificilă și în această situație noi am preferat să avem măcar pe 
partea contractuală o claritate și o bază pe care putem să prestăm aceste servicii în 
continuare pentru că vă spun foarte sincer, eu nu știu dacă va fi posibil și cum va fi 
posibil să evităm un scenariu de restructurare prin insolvență la Colterm. Eu nu aș 
vrea să intrăm sau să riscăm să intrăm într-o insolvență fără un contract de 
delegare. Suntem în această situație, după cum știți, noi trebuie să plătim tot ce 
cumpărărm în avans, Colterm având atât de multe datorii, iar în momentul în care 
pornim căldura, și probabil o vom face în acest weekend, factura zilnică va fi între 
2 și 3 milioane de lei zilnic pe care trebuie să-i plătim în avans. Acum nu trebuie să 
vă explic că Colterm nu are aceste încasări, bugetul local, chiar dacă am da toți 
banii din buget, nu are acești bani și în următoarele zile și săptămâni bineînțeles că 
va trebui să luăm măsuri și ca și Consiliu Local și ca și AGA în această privință. 
Eu sunt în contact și cu alți primari din țară care au aceeași problemă, dar ce vreau 
să spun este că nu ne permitem să stăm acum încă câteva săptămâni sau luni în 
incertitudine și avem nevoie de un contract ferm de delegare pe care și compania 
Colterm poate să își facă planuri, investiții și restructurarea care este necesară. De 
aceea eu vă rog să votați nu doar ordinea de zi ci și acest proiect. Regulamentul 
care face parte din acest proiect este regulamentul din lege, am preluat modelul din 
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lege, deci aici nu trebuie să fie lacune și încă o dată noutatea și importanța este 
unirea acestor trei contracte ca să nu avem contract de delegare de serviciu csare se 
referă la un contract de concesiune care defapt are un cu totul alt orizont de timp și 
să avem contradicții între cele trei contracte cum aveam până acum. Bineînțeles că 
motivul nu este că vrem să ascundem ceva față de consilieri, suntem foarte 
conștienți că timpul de vineri până azi a fost scurt, dar asta este situația pe care 
trebuie să o confruntăm, unde realitatea ne va depăși dacă nu acționăm ferm și încă 
o dată de aceea vă rog să susțineți acest proiect. Mulțumesc.  
D-NA ILIESCU: Domnule primar, cu tot respectul, ați menționat faptul că 
proiectul acesta de hotărâre a fost comunicat de vineri. Vreau să precizez că acest 
proiect împreună cu alte proiecte de hotărâre au fost transmise pentru comisii 
vineri la ora 17.00 când majoritatea colegilor erau în dezbaterea publică despre 
parcări. Nu s-a menționat niciunde că se dorește convocarea unui plen de îndată.    
Cu privire la termenul pe care eu l-am solicitat, nu a fost nici de departe de 
săptămâni sau luni de zile ci rugămintea mea a fost ca măcar o săptămână să 
amânăm acest proiect de hotărâre pentru că din punctul meu de vedere cădem într-
un ridicol absolut. Adică toți cei care vom vota, care vor dori să voteze acest 
proiect de hotărâre, este mai mult decât limpede că nu    l-au luat la cunoștință, 
pentru că nu este timp. Realmente nu este timp, de ieri de la ora 15 când am fost 
anunțați că se dorește plen de îndată pe acest subiect, doar să parcurgi nu să 
studiezi, să parcurgi, efectiv mi-e imposibil să cred că cineva a făcut-o cu 
seriozitate.  

Pe de altă parte, referitor la ce ați spus dvs. legat de avizul Consiliului 
Concurenței, să știți că cei care au avut atribuții în acest sens au trimis 
documentația la începutul lunii august iar avizul a venit într-o lună și un pic, adică 
asta am și menționat că avizul Consiliului Concurenței a venit la începutul lunii 
septembrie deci nu a durat foarte mult deși se știau lucrurile încă de la începutul 
anului, din februarie când am operat prima prelungire de contract. Deci rugămintea 
mea la dvs. este să nu ne duceți într-un ridicol absolut să votăm un proiect de 
hotărâre pe care efectiv nu am avut timp suficient nici măcar să-l parcurgem.    
Rugămintea mea este să amânați nu mai mult de o săptămână și pur și simplu să 
votăm în cunoștință de cauză. Înțeleg că pe de altă parte dacă s-ar face, repet, 
culmea este că procedura din punctul meu de vedere este greșită, dacă cineva ar 
avea un amendament și plecând de la premisa că acel amendament ar trece, am fi 
în situația în care ar trebui reluată procedura în fața Consiliului Concurenței și mă 
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refer la amendament pe contract. Este mult prea important subiectul ca să treacă 
atât de repede, nici măcar studiat, d-le primar. Repet, rugămintea mea este 
amânarea supunerii la vot a acesdtui proiect nu mai mult de o săptămână, altfel, 
personal vă spun că mă abțin pentru că aș considera că sunt absolut ridicolă pe un 
astfel de subiect să-mi exprim un vot în totală necunoștință de cauză. Mulțumesc.  
DL. NEGRIȘANU: Mulțumim și noi pentru intervenție. Amînțeles punctul dvs de 
vedere. Am să revin la ordinea de zi. Având în vedere că suntem 31 de oameni în 
”call” am să insist să voteze doar consilierii locali.  
DL. LULCIUC:  Avem de unde să știm dacă au votat doar consilierii locali?  
DL. NEGRIȘANU:  În momentul în care vor veni rezultatele votului, presupun că 
da. Inițiez procedura de vot pentru ordinea de zi. Nu apare nimic. Vom merge pe 
varianta tradițională în cazul acesta. Am să pun întrebarea invers. Este cineva 
împotrivă?  
D-NA ILIESCU: Eu sunt împotrivă. 
DL. NEGRIȘANU:  Se abține cineva?  
DL. SECRETAR:  18 voturi pentru și un vot împotrivă. 
 

PUNCTUL 1 AL ORDINII DE ZI 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de oportunitate, a modalităţii 
de gestiune a serviciului public de alimentare cu energie termică din 
municipiul Timișoara, a Regulamentului Serviciului public de alimentare cu 
energie termică a Municipiului Timișoara, a Caietului de sarcini, precum şi a 
încheierii contractului de delegare a gestiunii serviciului 
 
DL. NEGRIȘANU: Sunt intervenții la acest punct? Dacă nu supun la vot acest 
proiect. 
Singura problemă este că eu fiind ”host” nu pot să votez deci avem în momentul de 
față 14 voturi pentru plus votul meu, deci 15 voturi pentru și o abținere.  
Pentru partea de consiliu local atât am avut pentru astăzi și cu ocazia aceasta am să 
declar închisă ședința. Vă mulțumesc pentru participarea la ședința de consiliu 
local.  
 
 
 
PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,   SECRETAR GENERAL, 
Cons. NEGRIȘANU RĂZVAN       Jr. CAIUS ȘULI 


